
Zápis z 18. zasedání Akademického senátu FIS 
konaného dne 20. září 2023 

 
Přítomni: Berka, Borovička, Buchalcevová, Ivanega, Kaspříková, Langhamrová, Löster, Pavlíček, 

Potančok, Radváková, Sixta, Bejšovcová, Maršálek, Mikulenka, Vach 

Nepřítomni: Shchur 

Hosté: Fischer (děkan), Vltavská (proděkanka), Chlapek (proděkan), Maryška (garant N-ADA), Mazouch 

(garant B-EDS) 

Zasedání probíhalo hybridní formou, a to prezenčně v místnosti NB 468 a on-line přes MS Teams, v 

týmu AS FIS. O jednotlivých bodech programu hlasovali členové AS FIS formou veřejného hlasování, a 

to postupně po projednání jednotlivých bodů. 

Program: 

1. Záměr akreditace studijních programů B-EDS a N-ADA 

2. Podmínky přijímacího řízení do studijních programů FIS na AR 2023/24 

3. Souhlas ke jmenování členky Vědecké rady FIS 

4. Technická úprava Zásad hodnocení publikační činnosti FIS 

5. Různé 

Na úvod předsedkyně AS FIS přivítala účastníky a byl odsouhlasen program jednání AS FIS. Následovalo 

jednání senátu dle navrženého programu. 

1. Záměr akreditace studijních programů B-EDS a N-ADA 

Jako první představil doc. Maryška podobu nově vzniklého programu Aplikovaná datová analytika a 

umělá inteligence. 

Doc. Maryška uvedl, že v rámci programu je kladen důraz nejen na teoretické znalosti, ale především 

na znalosti praktické. Zmínil, že se jedná o evoluci stávajícího programu Data a analytika pro business 

spočívající mimo jiné v rozšíření dosavadního studijního programu o specializace. Tato evoluce je 

postavena na zpětné vazbě od firem a od studentů. Větší důraz bude nově kladen na výuku umělé 

inteligence. V rámci programu je již od začátku předpokládána rozsáhlá znalost studentů v oblasti 

datové analytiky, která je testována již v rámci přijímacího řízení. Koncept byl již prezentován v rámci 

ARF, kde byl jednoznačně schválen. 

Senátor Berka vznesl připomínku, že mu zahrnutí umělé inteligence v názvu programu připadá 

matoucí, jelikož dle jeho názoru je v programu zastoupena málo a pouze ve formě strojového učení. 

Doc. Maryška oponoval, že v řadě předmětů je kladen důraz na aplikovanou umělou inteligenci, tedy 

na dovednosti, jak umělou inteligenci používat v praxi. Rovněž jsou součástí programu tři kurzy, které 

jsou cíleně zaměřené na oblast umělé inteligence. 

Senátorka Kaspříková navrhla použití pouze zkráceného názvu programu bez výrazu „umělá 

inteligence“, tzn. „Aplikovaná datová analytika“. Senátor Potančok a garant programu Maryška 

zdůraznili, že umělá inteligence je nedílnou součástí kurzů, a to i těch, které nemají výraz „umělá 

inteligence“ vyloženě v názvu. Řada z těchto kurzů je také zahrnuta do odvětvových specializací.  

 

 



Usnesení:  

Akademický senát FIS schvaluje záměr akreditovat magisterský studijní program Aplikovaná datová 

analytika a umělá inteligence. 

Hlasování: pro návrh: 15, proti návrhu: 0, zdržel se: 0 

Na úvod představil doc. Mazouch podobu nově vzniklého programu Economic Data Science. 

Doc. Mazouch uvedl, že ve strategickém záměru fakulty se již dlouho počítá s tím, že je potřeba zaplnit 

mezeru chybějícího bakalářského programu vyučovaného v angličtině. FIS byla dosud jedinou pražskou 

fakultou kromě FFÚ, která žádný bakalářský program v angličtině neměla. Do přípravy programu se 

zapojilo několik kateder, konkrétně KEKO, KSTP a KEST, což zároveň vymezuje opěrné body nově 

vzniklého programu. Uvedl, že pro program byla inspirace čerpána především ze zahraničí, mimo jiné 

ze Spojeného království.  

Doc. Mazouch předpokládá, že v rámci programu vzniknou „mini-specializace“, tedy skupiny 

volitelných předmětů, které spolu tematicky souvisejí a které budou studentům doporučovány, aby je 

studovali dohromady. 

Usnesení:  

Akademický senát FIS schvaluje záměr akreditovat bakalářský studijní program Economic Data Science. 

Hlasování: pro návrh: 15, proti návrhu: 0, zdržel se: 0 

2. Podmínky přijímacího řízení do studijních programů FIS na AR 2023/24 

Proděkanka Vltavská uvedla, že na českých studijních programech nedochází prakticky k žádným 

změnám oproti loňskému roku. Výjimkou je posunutí termínu pro individuální zápis až do 11. září, což 

by mělo snížit administrativní zátěž. Částka za podání přihlášky se zvýšila na 930 Kč. 

Senátorka Radváková upozornila na dva překlepy/nejasnosti v předkládaném dokumentu týkajícím se 

podmínek pro české studijní programy a navrhla drobné jazykové úpravy. AS FIS odsouhlasil podmínky 

přijímacího řízení ve znění navržených úprav.  

Děkan uvedl, že v podmínkách přijímacího řízení na doktorské studium nedošlo věcně k žádným 

změnám oproti loňskému roku. 

O všech pěti usneseních týkajících se podmínek přijímacího řízení bylo následně hlasováno dohromady. 

Usnesení:  

Akademický senát FIS schvaluje podmínky přijímacího řízení na bakalářské studium FIS na akademický 

rok 2024/2025 ve studijních programech vyučovaných v českém jazyce. 

Akademický senát FIS schvaluje podmínky přijímacího řízení na bakalářské studium FIS na akademický 

rok 2024/2025 ve studijním programu vyučovaném v anglickém jazyce. 

Akademický senát FIS schvaluje podmínky přijímacího řízení na magisterské studium FIS na akademický 

rok 2024/2025 ve studijních programech vyučovaných v českém jazyce. 

Akademický senát FIS schvaluje podmínky přijímacího řízení na magisterské studium FIS na akademický 

rok 2024/2025 ve studijních programech vyučovaných v anglickém jazyce. 

Akademický senát FIS schvaluje podmínky přijímacího řízení na doktorské studium FIS na akademický 

rok 2024/2025. 



Hlasování: pro návrh: 15, proti návrhu: 0, zdržel se: 0 

 

3. Souhlas ke jmenování členky Vědecké rady FIS 

Děkan uvedl, že 1. září 2023 došlo ke změně na pozici vedoucí Katedry matematiky, kterou je nově 

RNDr. Jana Pasáčková, Ph.D. Na fakultě je dlouholetou tradicí, že vedoucí kateder jsou členy vědecké 

rady fakulty, což také děkan uvedl jako důvod pro toto jmenování. 

Usnesení:  

Akademický senát FIS dává děkanovi souhlas ke jmenování RNDr. Jany Pasáčkové, Ph.D. členkou 

Vědecké rady FIS. 

Hlasování: pro návrh: 14, proti návrhu: 0, zdržel se: 1 

4. Technická úprava Zásad hodnocení publikační činnosti FIS 

Děkan uvedl, že úprava Zásad hodnocení publikační činnosti FIS spočívá v upřesnění v otázce skript, 

které bude formou technické novelizace zapracováno. 

Na jednání AS FIS nicméně nebyla jednoznačná shoda na předloženém znění a pochybnost zazněla i od 

členky pracovní skupiny podílející se na přípravě návrhu. Vzhledem k této skutečnosti vzal děkan 

předložený návrh zpět a po opětovném projednání v pracovní skupině předloží upravený materiál na 

některém z příštích jednání AS FIS. 

5. Různé 

Místopředseda Maršálek z pozice člena volební komise pro nadcházející volby do AS FIS uvedl, že 12. 9. 

proběhla schůze volební komise a byly otevřeny obálky s přihláškami kandidátů. Bylo přijato 14 

kandidátů v obvodu akademických pracovníků a 8 kandidátů v obvodu studentů. Volby proběhnou 

4. 10. 2023 od 9:00 do 17:00 hodin online formou ve volební aplikaci v rámci Integrovaného studijního 

informačního systému VŠE (InSIS). 

Předsedkyně zmínila, že by bylo vhodné automaticky rozeslat emailovou notifikaci v momentě zahájení 

voleb. Místopředseda Pavlíček zároveň požádal o doplnění kateder a studijních programů do seznamu 

kandidátů, který je zveřejněn na webových stránkách fakulty a do volebních lístků.  

Místopředseda Maršálek vzal oba návrhy na vědomí a probere je s předsedou volební komise. 

Děkan závěrem poprosil senát o důslednou propagaci voleb především mezi studenty, aby bylo 

docíleno co největší volební účasti. 

 

Zapsal: Maršálek      Za správnost: Langhamrová, Pavlíček 

 

Termín příštího zasedání AS FIS: bude oznámen 


